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Protokół Nr XXXIII/2023 

Z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Żyrzyn 

odbytej w dniu 27 marca 2023 roku. 

 

Sesja Rady Gminy Żyrzyn rozpoczęła się o godz. 1430 i trwała do godz. 1515. Obrady 

odbywały się w budynku Urzędu Gminy Żyrzyn.  

 

 

Radni obecni na sesji: 

 

1. Jarosław Osiak    

2. Teresa Gruda   

3. Jan Trybuła 

4. Zbigniew Kozdrój 

5. Tadeusz Stachyra 

6. Sebastian Walaszek  

7. Zbigniew Matraszek   

8. Tomasz Guz 

9. Krzysztof Turski 

10. Leszek Kozak 

11. Krystian Lendas 

 

Radni nieobecni na sesji usprawiedliwieni: 

 

1. Adam Chachaj   

2. Andrzej Potyra 

3. Marcin Feldman 

4. Marcin Barański  

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

 

1. Pan Andrzej Bujek   - Wójt Gminy Żyrzyn 

2. Pani Małgorzata Wolska- Król - Skarbnik Gminy Żyrzyn 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Żyrzyn na 2023 r.  

- wprowadzenie do tematu Wójta Gminy Żyrzyn, 

- opinia Komisji Budżetowej, Działalności Gospodarczej i Mienia Komunalnego, 

- dyskusja i podjęcie uchwały. 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.  

- wprowadzenie do tematu Wójta Gminy Żyrzyn, 

- dyskusja i podjęcie uchwały. 

6. Sprawy różne i zakończenie sesji.  

 

 

Ad. 1 

 

Przewodnicząca Pani Teresa Gruda otworzyła XXXIII sesję Rady Gminy Żyrzyn. Powitała 

wszystkich obecnych na sesji. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że na stan 15 radnych 

obecnych jest 11 radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania uchwał.  

 

Ad. 2 

 

Przewodnicząca Pani Teresa Gruda przypomniała, że porządek obrad został przedstawiony 

w zaproszeniach na sesję. 

 

Uwag do zaproponowanego porządku obrad nie było.  

 

 

Porządek obrad został przyjęty w głosowaniu jawnym, jednomyślnie – 11 głosów „za”. 

 

Ad. 3 

 

Przewodnicząca Pani Teresa Gruda stwierdziła, że protokół z ostatniej sesji został 

sporządzony, zapoznała się z nim, podpisała nie wnosząc uwag i zawnioskowała o przyjęcie 

protokołu bez odczytywania. 

 

Innych wniosków nie było. 

 

Protokół  bez odczytywania został przyjęty w głosowaniu jawnym, jednomyślnie, tj.: 

 

• „za” – 11 (T. Gruda, K. Lendas, L. Kozak, Z. Kozdrój, T. Stachyra, S. Walaszek, J. 

Trybuła, T. Guz, J. Osiak, K. Turski, Z. Matraszek). 

• „przeciw” – 0 

• „wstrzymał się” – 0. 

 

Ad. 4 

 

Wprowadzenia do tematu w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Żyrzyn na 2023 rok 

dokonała Skarbnik Gminy Żyrzyn Pani Małgorzata Wolska- Król. Poinformowała, że 

zmiany, które wprowadza się do uchwały budżetowej dotyczą zwiększenia planowanych 

dochodów do kwoty 53.089.163,60 zł oraz planowanych wydatków do kwoty 56.793.002,60 

zł. Zwiększenie spowodowane z otrzymaniem środków na wypłatę dodatku elektrycznego dla 
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gospodarstw domowych. Zmiany zostały wskazane w załącznikach Nr 1 i Nr 2 do omawianego 

projektu uchwały, które szczegółowo zostały omówione na posiedzeniu Komisji Budżetowej.   

 

Radny Pan Krzysztof Turski odczytał pozytywną opinię Komisji Budżetowej, Działalności 

Gospodarczej i Mienia Komunalnego do projektu uchwały. 

Treść opinii stanowi załącznik do protokołu. 

Uwag do projektu uchwały nie było.  

Uchwała Nr XXXIII/272/2023 Rady Gminy Żyrzyn z dnia 27 marca 2023 roku w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Żyrzyn na 2023 rok została podjęta w głosowaniu 

jawnym, jednomyślnie tj.; 

 

• „za” – 11 (T. Gruda, K. Lendas, L. Kozak, Z. Kozdrój, T. Stachyra, S. Walaszek, J. 

Trybuła, T. Guz, J. Osiak, K. Turski, Z. Matraszek). 

• „przeciw” – 0 

• „wstrzymał się” – 0 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 5 

 

Punkt 5 porządku obrad w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej omówiła Pani 

Skarbnik Gminy Żyrzyn. Poinformowała, że w związku ze zmianą uchwały budżetowej 

Gminy Żyrzyn należy zmienić i dostosować WPF do stanu faktycznego po stronie dochodów i 

wydatków. Poinformował, że w uchwale ulega zmianie załącznik Nr 1 WPF . 

 

Uwag do projektu uchwały nie było.  

   

Uchwała Nr XXXIII/273/2023 Rady Gminy Żyrzyn z dnia 27 marca 2023 roku w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej została podjęta w głosowaniu jawnym, jednomyślnie tj.; 

 

• „za” – 11 (T. Gruda, K. Lendas, L. Kozak, Z. Kozdrój, T. Stachyra, S. Walaszek, J. 

Trybuła, T. Guz, J. Osiak, K. Turski, Z. Matraszek). 

• „przeciw” – 0 

• „wstrzymał się” – 0 

 

Treść uchwały sanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 6 

 

W sprawach różnych Przewodnicząca Rady Pani Teresa Gruda poinformowała, że dnia 16 

stycznia 2023 r. do bura rady wpłynęła prośba mieszkańców budynku 80 w Woli Osińskiej 

dotycząca niewyburzania budynku gospodarczego na terenie po szkole podstawowej w Woli 
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Osińskiej.  Treść pisma stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodnicząca poinformowała, że pismo zostało przekazane do Pana Wójta o zajęcie 

stanowiska w przedmiotowej sprawie. Pan Wójt na pismo udzielił odpowiedzi w formie 

pisemnej i odczytała jego treść. Pismo stanowi załącznik do protokołu.   

Radna Pani Teresa Gruda zaznaczyła, że sprawa była konsultowana z mieszkańcami i 

strażakami OSP z miejscowości Wola Osińska, który większości wyrazili zgodę na usunięcie 

starych garaży w celu pobudowania w tym miejscu altany. Przewodnicząca powiedziała, że  

Rada sama w sobie nie ma wpływu na wypowiedzenie się w tej kwestii i poprosiła o zabranie 

głosu Pana Krzysztofa Turskiego oraz Pana Wójta. 

 

Radny Pan Krzysztof Turski- powiedział, na zebraniu sołeckim w zeszłym roku wolą 

mieszkańców było pobudowanie altany i wykonanie remontu budynku OSP. Głównym 

zadaniem w tym momencie jest budowa altany.  Poszukiwaliśmy dogodnego miejsca, które 

byłby w pobliżu placu zabaw i boiska. Ze wszystkich miejsc, które są własnością gminy 

usytuowanie altany w miejscu starych garaży jest najbardziej właściwym, ma rację bytu i 

wkomponuje się w architekturę wokół szkoły. Propozycja pierwotna mieszkańców była taka, 

aby altanę budować od frontu budynku  przy części, która jest niewyremontowana przy samej 

drodze powiatowej. Zdaniem radnego nie ma sensu stawiać altany w tym miejscu, ze względu 

na pobliską drogę oraz zbyt bliską lokalizację okien mieszkalnych. Sprawa została 

przedyskutowana z druhami OSP oraz mieszkańcami, którzy byli na walnym zebraniu w Woli 

Osińskiej. Druhowie i większość mieszkańców  podtrzymali decyzję, o postawieniu altany   w 

miejscu istniejących garaży. Radny powiedział, że garaże są udostępniane mieszkańcom 

bezumownie oraz nie opłacany jest za nie czynsz.  

 

Radny Pan Sebastian Walaszek-  powiedział, że tę sprawę należy pozostawić mieszkańcom, 

ponieważ Rada Gminy nie powinna ingerować w takie sprawy, od tego są zebrania sołeckie, 

radny z miejscowości oraz sołtys. Zdaniem radnego o decyzji usunięcia starych garaży powinni 

zadecydować mieszkańcy Woli Osińskiej.  

Radny zapytał, czy w związku z budową ul. Zielona „2” będzie naprawiony odcinek ul. 

Ogrodowej, który został zniszczony podczas prac wodno-kanalizacyjnych. 

 

Pan Wójt – odpowiedział, że ul. Ogrodowa w stronę piekarni zostanie naprawiona.  

 

Radny Pan Sebastian Walaszek-  powiedział, że na ul. Zielonej na której położony jest nowy 

asfalt powstał garb, który ciągle się rozrasta i w ten sposób powstał niebezpieczny dla 

rowerzystów próg zwalniający. Poprosił o usunięcie garbu i położenie w tym miejscu nowego 

asfaltu.  

 

Radny Pan Zbigniew Matraszek- w imieniu mieszkańców, który mieszkają na nowym osiedlu 

(przedłużenie drogi w kierunku miejscowości Żerdź) poprosił o poprawienie przejezdności 

drogi poprzez nawiezienie tłucznia.  

 

Radny Pan Jan Trybuła- poprosił o:  

• przyspieszenie wymiany muru oporowego przy drodze wojewódzkiej w Osinach, 
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• oczyszczenie rowu przydrożnego na wysokości szkoły podstawowej, 

• oczyszczenie przepustu koło budynku OSP Osiny. 

 

Radny Pan Krzysztof Turski – powiedział, że pod mostkiem została zasypana rura 

odwadniająca przez firmę wykonującą modernizację. Radny poprosił, aby zwrócić się do firmy 

o odkopanie rury. 

 

Radny Pan Leszek Kozak- poprosił o interwencje do Zarządu Wojewódzkiego Dróg w 

sprawie drogi Nr 824 dotyczący uprzątnięcia nieczystości powstałych na zakręcie w Osinach 

na początku granicy naszej gminy. Rany poinformował, że na zakręcie w zatoce często 

zatrzymują się TIR-y oraz samochody ciężarowe. Kierowcy tych pojazdów pozostawiają  

śmiecie oraz zużyte opony.  

 

Przewodnicząca Rady- powiedziała, że stanowisko Rady w sprawie prośby mieszkańców z 

Woli Osińskiej 80, przyjmuje deklaracje Pana Wójta i Radnego  Pana Krzysztofa Turskiego. 

Mieszkańcom zostanie wydzielony teren na usytuowanie w swoim zakresie garaży „blaszak”. 

Radna zapytała, czy w tym roku będzie budowany chodnik w Kotlinach przez Powiat Puławski.  

 

Pan Wójt- poinformował, że remont drogi na ul. Zielonej w sprawie wybrzuszeń nie jest prostą 

sprawą, ponieważ trzeba wyciąć asfalt, wykonać nową nakładkę i położyć nową masę 

plastyczną w celu połączenia nowego asfaltu ze starym. Takie prace wiążą się również z 

większymi nakładami finansowymi.  Nie wiadomo też, czy firma która będzie robiła drogę 

gminą ul. Zielona „2”- (równoległa do ul. Zielonej) podejmie się takich prac. Pan Wójt 

powiedział, że będzie rozmawiał w tej sprawie z firmą i ustali ewentualnie kwotę naprawy tego 

remontu. 

Na zapytanie radnego Pana Trybuły, Pan Wójt odpowiedział, że wymiana bariery została 

zlecona i proszono o przyspieszenie jej wymiany.  

Pan Wójt zadeklarował, że prace związane z czyszczeniem rowu przy remizie w niedalekim 

czasie zostaną zrealizowane z udziałem sprzętu deklarowanego przez Pana Jana Trybułę.  

Natomiast temat dotyczący oczyszczenia terenu na zakręcie na granicy Gminy Żyrzyn i Gminy 

Końskowola został przedstawiony kierownikowi rejonu w Puławach do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. Kierownik RDW w Puławach złożył wniosek do oddziału w Lublinie o 

ustawienie bezprzewodowej kamery na zakręcie w celu  monitorowania obiektu oraz poprosił 

o uprzątnięcie tego terenu.   

Na zapytanie Pani Teresy Grudy w sprawie budowy chodnika w Kotlinach, Pan Wójt 

odpowiedział, że gmina zaprojektowała chodnik lewostronny w Kotlinach (od początku wsi 

do skrzyżowania z drogą Kurów- Baranów) oraz po prawej stronie na wysokości Zagród od 

drogi w kierunku miejscowości Łysa Góra do lasu. Te projekty są zrealizowane. Zlecone 

zostały też prace na wykonanie projektu remontu drogi w Parafiance od węzła Skrudki do lasu 

za cmentarzem parafialnym w Parafiance. Ze strony Gminy został złożony wniosek na remont 

gminnej drogi w Zagrodach przez wieś (1 km) z wyminą asfaltu w ramach remontu. Natomiast 

Powiat złożył wniosek na remont drogi w Parafiance od węzła Skrudki do lasu za cmentarzem. 

Ustalenia naszej gminy oraz  powiatu są podobne jak do umowy z ubiegłego roku w sprawie 

remontu drogi w Borysowie, Żerdzi i w Jaworowie. Pan Wójt poinformował, że jeśli Powiat 



6 

 

otrzyma pieniądze na remont drogi w Parafiance to wówczas Gmina powinna zabezpieczyć 

udział własny na remont drogi w Parafiance. Jest  to jedna z najgorszych dróg. Druga droga 

powiatowa, która jest także w złym stanie technicznym to odcinek drogi w Żerdzi do drogi 

Żyrzyn- Baranów w stronę ulicy Partyzantów. Trzecia droga, nad którą można się zastanawiać 

nad remontem to droga w Kotlinach przez wieś. Powiat wystąpił z propozycją złożenia 

wniosku na poprawę bezpieczeństwa w tym roku na budowę chodnika w Zagrodach i tu 

Gmina nie przeznaczałaby swoich środków jako udziału własnego, ale te środki Gmina 

przeznaczy na udział własny na remont drogi w Parafiance. Powiat nie daje gwarancji 

budowania chodnika w Kotlinach, ponieważ należałoby pierwotnie ustawić krawężnik, 

pobudować chodnik wyżej niż obecny asfalt, ponieważ należałoby położyć w przyszłości 

dodatkową warstwę asfaltu. Pan Wójt przypominał, że droga powiatowa przez Kotliny była 

budowana w trzech etapach, w pierwszym etapie wyrównano i załatano duże ubytki, a 

następnie położono warstwę jednego asfaltu, teraz należałoby położyć drugą warstwę asfaltu 

na całej długości wsi. Aby uniknąć w przyszłości dużych nakładów należy myśleć, aby 

dodatkowy asfalt położyć na całej długości. Na dzień dzisiejszy nikt nie zagwarantuje, że 

prace związane z położeniem drugiej nawierzchni asfaltowej, czy też pobudowanie chodnika 

w Kotlinach nastąpi w tym lub w przyszłym roku.     

 

Wobec wyczerpania się tematów Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Gruda 

podziękowała  za udział w sesji i o godzinie 1515 zamknęła XXXIII sesję Rady Gminy Żyrzyn. 

 

Protokół opracowała:      Zatwierdziła: 

Agata Szymanek      Teresa Gruda 

 
 


